
 

 

 

 

Raadsvraag (art. 39) Gesteld door:  

PvdA  
Datum 29 november 2021 
Onderwerp 239-2021 - Leefbare wijken en dorpen versus 

georganiseerde criminaliteit 
Portefeuillehouder College B&W 

 

De fractie heeft de volgende vragen: 

Geachte voorzitter, 

In de uitzending van 10 oktober jl. van het tv-programma Buitenhof, spraken politiechefs Sitalsing, 

Pauw en Van Leeuwen over hun zorgen omtrent de georganiseerde criminaliteit, ondermijning en 

cybercrime. Hierbij werd duidelijk dat we af moeten van een zekere naïviteit die er nog bestaat bij ons 

beeld van een rustig klein landje. De politiechefs luiden de noodklok, omdat de georganiseerde 

criminaliteit in Nederland hardnekkig wortel heeft geschoten en er meer inzet/effort nodig is om de 

stap te kunnen zetten van enkel repressie, naar een meer preventieve aanpak van georganiseerde 

criminaliteit die reikt tot in de haarvaten van onze wijken. 

Zie: https://www.vpro.nl/buitenhof/speel~VPWON_1325474~politiechefs-sitalsing-paauw-van-

leeuwen-jan-van-zanen-ian-buruma-buitenhof~.html 

Zo bestaan er met name zorgen om de jonge aanwas van criminele netwerken. Voor een steeds 

groter wordende groep jongeren is hun perspectief en wat ze kunnen bijdragen aan de samenleving 

onvoldoende helder. Kansarmoede speelt hierin een rol. Hierdoor kunnen zij gemakkelijker 

gerekruteerd worden in criminele netwerken. Dit begint al bij het rondbrengen van ‘pakketjes’ door 

kinderen in de basisschoolleeftijd. Het zou naïef zijn om te denken dat deze problematiek niet in onze 

gemeente speelt. Het creëren van weerbaarheid hiertegen vraagt om een integrale aanpak, waarbij 

perspectief bieden aan jongeren, aandacht voor de leefbaarheid in wijken en dorpen, aanpak 

ondermijning en criminaliteit en de samenwerking daaromtrent tussen overheden, instanties en 

samenleving hand in hand moeten gaan. 

Ook het creëren van weerbaarheid bij ondernemers en instanties en bewustwording over wat wel/niet 

acceptabel is helpt in het tegengaan van ondermijning en criminaliteit. De netwerken van 

ondermijnende criminaliteit zijn doorgaans hardnekkig. Dit aan te kunnen pakken/te doorbreken, 

vraagt om een brede maatschappelijke verantwoordelijkheid en aanpak. 

De PvdA-fractie heeft de volgende vragen en ziet deze graag ter voorbereiding op een debat met 

raad en college B&W-breed:  

 

1.      De signalen zoals in de inleiding beschreven zijn ook bekend in onze gemeente, blijkens 

eerdere terugkoppeling hierover vanuit o.a. de burgemeester. En ons Actieplan Integrale Veiligheid 

maakt melding van de inzet op integraliteit, ondermijning, weerbaarheid, etc. Zie: 

https://raad.roosendaal.nl/Vergaderingen/Commissie/2021/21-januari/19:30/57-2020-Actieplan-

Integrale-Veiligheid-docx-1.pdf 

Hoever zijn we met de uitvoering van het Actieplan Integrale Veiligheid en de resultaten tot nu toe? 

https://www.vpro.nl/buitenhof/speel~VPWON_1325474~politiechefs-sitalsing-paauw-van-leeuwen-jan-van-zanen-ian-buruma-buitenhof~.html
https://www.vpro.nl/buitenhof/speel~VPWON_1325474~politiechefs-sitalsing-paauw-van-leeuwen-jan-van-zanen-ian-buruma-buitenhof~.html
https://raad.roosendaal.nl/Vergaderingen/Commissie/2021/21-januari/19:30/57-2020-Actieplan-Integrale-Veiligheid-docx-1.pdf
https://raad.roosendaal.nl/Vergaderingen/Commissie/2021/21-januari/19:30/57-2020-Actieplan-Integrale-Veiligheid-docx-1.pdf


 

Zie ook: 

https://www.movisie.nl/artikel/leefbaarheid-vraagt-versterken-sociale-kwaliteit 

Hoe ver staan we in de aanpak leefbaarheid? 

2.      Wanneer kunnen we het nieuwe Integraal Veiligheidsplan tegemoet zien en kunnen wij 

aannemen dat deze problematiek daarin hoge prioriteit gaat krijgen (leefbare wijken en dorpen versus 

georganiseerde criminaliteit)? Graag een toelichting. 

3.      Hoever is de burgemeester en het college van B&W Roosendaal maar ook de burgemeester 

met de veiligheidsdriehoek en de regio ten aanzien van een integraal aanvalsplan met een aanpak 

waarin preventie en repressie hand in hand gaan? Graag een toelichting. 

4.      In het programma Buitenhof zat ook een bijdrage en oproep van de burgemeester van Den 

Haag, tevens voorzitter van de VNG, dhr. Jan van Zanen. Deelt u zijn opvatting en zorg ten aanzien 

van het verschil in leefbaarheid tussen wijken met ongelijkheid in zorg en verschillen in 

leeftijdsverwachting? Hoe is de situatie wat dit betreft in Roosendaal? 

5.      En m.b.t. de aanpak van de vuurwerkrellen in Roosendaal van november vorig jaar: 

https://www.verwey-jonker.nl/wp-content/uploads/2021/06/121050_Kabaal_in_Roosendaal.pdf 

Hoe staan we er nu voor? Ook refererend naar uw kortdate optreden in de afgelopen periode. Heeft u 

reeds geëvalueerd n.a.v. de incidenten van afgelopen weken? 

Maar vooral m.b.t. bijtijdse voorzorg….Hoe doen we dat? 

Hoe bereiden we ons voor? 

6.      Ten aanzien van het landelijk vuurwerkverbod hebben ons berichten bereikt – enerzijds dat u 

liever maatwerk had willen leveren. Anderzijds dat de rijksregelgeving die er nu ligt een verbod is van 

ja mits, naar nee tenzij. 

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2021/11/19/vuurwerkverbod-tijdens-aankomende-

jaarwisseling 

Hoe moeten we dit zien? Ziet u hierin nog ruimte op lokaal niveau? 

7.      U bent een van de ruim 40 burgemeesters die een manifest heeft onderschreven waarin een 

weg wordt geschetst naar een doeltreffender beleid tegen ondermijnende criminaliteit. De VLP-fractie 

stelde hier eerder al vragen over. Een van de aanbevelingen uit het manifest is het legaliseren van 

softdrugs. Ook wordt het gericht pakken en plukken van criminelen bepleit alsmede meer geld voor 

het bestrijden van de criminaliteit. Ook het investeren in jeugd- en jongerenwerk en in docenten die 

signaleren en ingrijpen als jongeren dreigen af te glijden, vormt hierbij een aandachtspunt. 

Wat kan dit manifest concreet voor Roosendaal betekenen? 

8.      Met name ten aanzien van het investeren in jeugd- en jongerenwerk en het voorkomen dat 

jongeren afglijden: Wat kunnen we als gemeente hierin méér doen, bijvoorbeeld op het gebied van 

jeugdwerk, opbouwwerk en buurtwerk? En met welke aanpak? 

9.      Hoe gaat de aanpak van ondermijning en criminaliteit hand in hand met de benodigde 

investering in onze samenleving en wat is hiervoor extra nodig aan inzet van middelen en menskracht? 

10.  Deze problematiek aan te kunnen pakken/te doorbreken ten behoeve van de leefbaarheid in 

wijken en dorpen vraagt om een brede maatschappelijke verantwoordelijkheid en aanpak. Hoe 

kunnen we onze samenleving bij deze aanpak betrekken? 

 

https://www.movisie.nl/artikel/leefbaarheid-vraagt-versterken-sociale-kwaliteit
https://www.verwey-jonker.nl/wp-content/uploads/2021/06/121050_Kabaal_in_Roosendaal.pdf
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2021/11/19/vuurwerkverbod-tijdens-aankomende-jaarwisseling
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2021/11/19/vuurwerkverbod-tijdens-aankomende-jaarwisseling
https://prodob.blob.core.windows.net/cmsprod/file/cc6057b8d8fb430b8fd2ce5076f33656.pdf


 

11.  En hoe staat u tegenover onze suggestie om over dit actuele en urgente thema te komen spreken 

met gemeenteraad en het voltallige college?   

 

Alvast dank voor uw antwoorden. 

Namens de fractie van PvdA,  

Paul Klaver 

 

  



 

Wij beantwoorden de vraag als volgt: 

 

1. Veel van de acties uit het Actieplan Integrale Veiligheid 2021 zijn uitgevoerd of zijn in gang gezet. 

Ondanks de coronapandemie is het gelukt om veel van de zaken te realiseren. Vanuit de visie op 

veiligheid om de beweging van repressie naar preventie in te zetten, hebben we dit jaar eveneens 

gezamenlijk zaken in gang kunnen zetten. De integrale wijkaanpak is zo’n voorbeeld. U zult diverse 

acties ook in het Actieplan 2022 terug zien komen omdat er sprake is van een langjarige aanpak. 

Tevens hebben we veel capaciteit ingezet ten aanzien van de maatregelen rondom corona en na de 

zomer de vuurwerkperiode om de rust in de gemeente Roosendaal zoveel als mogelijk te waarborgen. 

Met diverse partners werkt de gemeente aan het op peil houden van de leefbaarheid in wijken en 

dorpen. Dit doen we onder andere door de samenwerking in de gebiedsnetwerken waarin Alwel, 

gemeente, politie en Wij Zijn Traverse groep de krachten bundelen. In 2020 constateerden de 

samenwerkende partners een toenemende druk op de leefbaarheid door o.a. een concentratie van 

kwetsbare inwoners in sommige buurten. Daartoe zijn de sociale opgaven per wijk in beeld gebracht. 

Deze zijn samengevat onder drie overkoepelende thema’s: sociale cohesie, bestaanszekerheid en 

(gevoel van) veiligheid in de wijkagenda’s 2021-2023 (zie raadsmededeling 68-2021). De 

speerpunten per wijk en dorp worden samen met bewoners en andere stakeholders verder uitgewerkt 

en uitgevoerd. Het verbeteren van de leefbaarheid vraagt echter een lange adem en inzet vanuit 

meerdere domeinen. Daarom werkt het college aan het opstellen van integrale wijkprogramma’s voor 

een periode van 10 jaar waarin sociale en fysieke opgaven in samenhang worden opgepakt. Over de 

stand van zaken bent u geïnformeerd via raadsmededeling 76-2021. 

2.    Zoals in de raadsmededeling “Stand van zaken uitvoering Regionaal Beleidsplan 2019-2022” (d.d. 

5 oktober 2021, kenmerk 63-2021) is aangegeven zijn binnen het district De Markiezaten de handen 

wederom ineengeslagen om samen te werken aan een Integraal Veiligheidsplan (IVP). Eind 2022 zal 

dit plan ter vaststelling aan uw raad worden voorgelegd. De nieuwe gemeenteraad zal voor de zomer 

van 2022 worden geraadpleegd om input voor dit nieuwe Integraal Veiligheidsplan op te halen. De 

ingezette weg van het college met betrekking tot de integrale wijkaanpak en de integrale aanpak van 

georganiseerde criminaliteit zal daar zeker in terug komen. 

3.    Per brief van 1 juli bent u geïnformeerd over de visie op veiligheid waarbij die beweging van 

repressie naar preventie is toegelicht. Wij zijn volop bezig om hier uitvoering aan te geven. Dat 

gebeurt op veel thema’s. Bijvoorbeeld bij de vuurwerkaanpak: niet alleen repressie met opsporing en 

vervolging, maar ook zicht op de persoonlijke situatie van de overlastgevers, activiteiten voor 

jongeren en de inrichting van de openbare ruimte.  

4.    Ook in Roosendaal zien we verschillen in leefbaarheid tussen wijken en tussen buurten binnen 

wijken. Gebieden met een verminderde leefbaarheid laten zich kenmerken door onder andere een 

lage sociale cohesie, een gemiddeld lager inkomen, een verminderde zelfredzaamheid en een 

slechtere mentale en fysieke gezondheid. Middels het uitvoeren van impactanalyses in deze 

gebieden doorgronden we de onderlinge relaties tussen oorzaak en gevolg om zo tot een analyse van 

onderliggende problematiek te komen. 

5.    De aanbevelingen uit het rapport Kabaal in Roosendaal hebben we ter hand genomen. 

Vooralsnog werpt de huidige, zowel preventieve als repressieve, aanpak zijn vruchten af. Dit 

gevoelen is ook bij de driehoek (burgemeester, officier van justitie en de teamchef van politie). Wij 

verwijzen u voor de resultaten naar de diverse (gezamenlijke) persberichten van de driehoek die 

hierover zijn uitgegaan en met uw gemeenteraad via de dagmail zijn gedeeld. Er heeft geen formele 

evaluatie plaatsgevonden. Echter, de driehoek reflecteren veelvuldig in de overleggen op de gekozen 

strategie en de veiligheidssituatie in onze gemeente. Onderwerp van gesprek is ook met regelmaat 

de samenwerking. Er bestaat een integraal vuurwerkteam waarbij medewerkers van de politie, 

brandweer en de gemeente nauw samenwerken.  



 

Hier worden strategische, tactische en operationele zaken ontwikkeld, voorgelegd aan de driehoek en 

vervolgens in uitvoering gebracht. Deze werkwijze wordt door alle partners als zeer waardevol 

ervaren. 

6.    De verkoop en het afsteken van consumentenvuurwerk is, net als vorig jaar, de komende 

jaarwisseling door het kabinet verboden. Dit om een extra belasting van de zorg, handhavers en 

hulpverleners zo veel mogelijk te voorkomen. De burgemeester heeft in deze discussie gepleit voor 

een lokale afweging in plaats van een landelijk besluit. Voor dit jaar is geen ruimte om lokaal af te 

wijken. Het is nog te vroeg om vooruit te blikken op de jaarwisseling van volgend jaar gelet op de 

coronasituatie. 

7.    Het manifest heeft ertoe geleid dat er op verschillende tafels verschillende gesprekken hebben 

plaatsgevonden. Wij zullen u begin januari nader berichten over een nieuw initiatief, gericht op 

jongeren, om een begin te maken aan het afbreken van de gouden roltrap. De portefeuillehouder zal 

hier ook nog op 19 januari bij de behandeling in de commissie bij stil staan. Ook hiervoor geldt dat het 

nodig is om te investeren in preventieve maatregelen ten aanzien van georganiseerde criminaliteit. In 

het Actieplan Integrale Veiligheid 2022 staan concrete acties benoemd. 

8.    In de wijken Kalsdonk en Langdonk zijn naar aanleiding van de vuurwerkrellen in november 2020 

twee extra jongerenontmoetingscentra (JOC’s) opengesteld. Deze JOC’s hebben er mede toe geleid 

dat er met de jongeren in deze wijken meer contact is met het jongerenwerk, straathoekwerk, 

jeugdboa en politie. Daarnaast is er gestart met de pilot Jeugdprofessional Onderwijs (JPO) zodat 

mogelijke problemen vroegtijdig gesignaleerd en opgepakt worden binnen het primair en voortgezet 

onderwijs. Deze pilot kan worden uitgebreid, hier wordt al aan gewerkt. Het belangrijkste element in 

de aanpak is de samenwerking tussen alle betrokken partijen rondom jeugd. Deze zal nog meer 

worden versterkt zodat problemen eerder gesignaleerd en opgepakt worden. Er gebeurt veel in 

Roosendaal met betrekking tot jeugd en jongeren, de afstemming en integraliteit kan en wordt beter. 

9.    Zie het antwoord op vraag 7. 

10. De betrokkenheid van inwoners bij hun wijk en de mogelijkheden om zelf iets bij te kunnen dragen 

zijn belangrijke succesfactoren in de aanpak van leefbaarheid. Daarom betrekken we inwoners zo 

veel als mogelijk bij de ontwikkelingen in hun directe woonomgeving. Dat doen we op verschillende 

manieren. Bijvoorbeeld door het faciliteren van en ondersteunen bij bewonersinitiatieven vanuit Vitale 

Wijken en Dorpen. Door via Roosendaal spreekt, Roosendaal doet open het gesprek aan te gaan 

over een bepaald thema in de wijk. Of door het houden van korte straatinterviews in Westrand als 

input voor de Impactanalyse in deze wijk. 

11. Op 19 januari 2022 staat er een commissievergadering gepland om verder te spreken over onder 

andere deze thematiek. 

 

Wij vertrouwen erop U hiermede voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Roosendaal, 

De secretaris,            De burgemeester, 

                               


